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Forum Pensionärsorganisationer 

Sammanträde fredag den 4 april 2025 kl.10-12 

Kommunfullmäktigesalen, Storgatan 37 

 

Närvaro: 

Monica Neptun (L), ordförande tillika 1:e vice ordförande i nämnden för Vård & Omsorg 

Emelie Sandberg, biträdande förvaltningschef 

Vera Lagerström, sekreterare 

Fabian Gassilewski, sekreterare  

 

Jan Byvik, PRO Fjärås 

Elisabeth Bogelöv, PRO Kungsbacka 

 

Kjell Kristensson PRO Onsala 

Ingemar Vinblad PRO Onsala 

Barbro Johansson, SKPF-pensionärerna 

avdelning 47 

Britt Nilsson, SKPF-pensionärerna avdelning 47 

 

Majbritt Ljungqvist, SPF Seniorerna Fjärås 

Gunilla Nilsson, SPF Seniorerna Fjärås 

 

Majvor Dannberg, SPF Seniorerna Onsala 

Erik Altenstedt, SPF Seniorerna Tölö-

Älvsåker 

 

Kjell Söderström, SPF Seniorerna Vallda-

Släp 

Dan-Olof Åberg, SPF Seniorerna Åsa 

Calle Hagman, SPF Seniorerna Åsa  
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 Mötets öppnande och närvaro 
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1.  Information – Larm, mobila 

trygghetslarm, digitala besök samt det 

pågående arbetet inom välfärdsteknik 

 

Camilla Nordh, utvecklingsledare  

Emma Persson, metodutvecklare 

Vård & Omsorg 

 

Utvecklingsledare Camilla Nordh och metodutvecklare 

Emma Persson lämnar en kortfattad presentation om sig 

själva.  

 

Mobila trygghetslarm 

 

Föredragarna skickade runt ett mobilt trygghetslarm som 

forumet fick ta del av.  

 

Mobila trygghetslarm ska börja implementeras i 

månadsskiftet april/maj 2025. I dagsläget har cirka 1000 

personer trygghetslarm i kommunen och i 

implementeringen av det mobila trygghetslarmet är två 

hemtjänstgrupper utvalda där ett visst antal omsorgstagare 

ska erbjudas att testa det mobila trygghetslarmet. Tanken är 

att breddinföra till hösten. Avsikten med det mobila 

trygghetslarmet är att det ska gå att använda även när 

personen vistas utomhus, butiker etcetera.  

 

Frågor kopplade till det mobila trygghetslarmet:  

1. Hur hittar räddningstjänsten personen om man är 

utomhus?  

Svar: Finns en inbyggd gps i det mobila 

trygghetslarmet, Careium är larmleverantör och 

besvarar larmen. Careium ser positioneringen och 

kontakt kvarstår tills att personen är hittad. Samma 

täckning som mobilnätet.  

2. Kan man prata genom det mobila trygghetslarmet?  

Svar: Ja, när personen trycker på larmet så pratar 

personen med operatören via den.  

3. Hur går det till när en person ansöker om det mobila 

trygghetslarmet? 

Svar: Personen kontaktar biståndshandläggare och 

får behovet prövat. Det finns även privata bolag 

som erbjuder tjänsten om en person inte vill gå via 

kommunen.  

4. Kommer förvaltningen att byta ut alla trygghetslarm 

till mobila trygghetslarm?  

Svar: Förvaltningen kommer att börja som pilot 

med att prova i två geografiskt olika 

hemtjänstgrupper med ca 5 – 10 personer i varje 

grupp och på sikt är planen att alla som har behovet 

ska erbjudas det mobila trygghetslarmet.  

5. Hur många har förvaltningen köpt in?  

Svar: Inga, de mobila trygghetslarmen är inhyrda.  

6. Vad kostar ett trygghetslarm idag?  

Svar: Cirka 400 kronor per månad. 
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Föredragarna tipsar om att gå in på Sveriges kommuner 

och regioner ”Handslaget” för mer information.  

 

Digitala besök 

 

Hemtjänsten började med digitala besök i mars 2025 och 

idag är det 11 omsorgstagare som har det. Tjänsten är i 

dagsläget i gång under måndag till fredag, men på sikt är 

tanken att digitala besök ska gå att få hela veckan mellan 

07:00 – 22:00, det vill säg under ordinarie tider. 

Omsorgstagaren med digitala besök får en Ipad och det är 

genom den som besöket sker, personal från hemtjänsten 

ringer upp. Digitala besök utförs i dagsläget av två 

undersköterskor som är rekryterade från hemtjänsten.  

 

Föredragarna tillsammans med en av undersköterskorna 

som arbetar med digitala besök demonstrerar hur ett digitalt 

besök går till.  

 

Ett tips ges om att gå in på Lunds kommuns hemsida där 

det finne en kortfilm om digitala besök.  

 

Frågor kopplade till digitala besök:  

1. Fråga: Hur är kontakten via digitala besök?  

Svar: Personal som arbetar med digitala besök 

uppger att det funkar jättebra och att personalen 

lyckas bygga upp en relation med personen. 

Upplevelsen hos personalen är att omsorgstagare 

upplever det som positivt och många sitter och 

inväntar samtalen.  

2. Fråga: Kan en omsorgstagare ringa upp via Ipaden 

om hen önskar kontakt? 

Svar: Nej, förvaltningen kan endast ringa upp 

personen via Ipaden. Önskar personen ytterligare 

kontakt får personen kontakta via telefon som 

vanligt.  

3. Kommer digitala besök bli standard?  

Svar: Nej, det är komplement och finns behov av 

fysisk hjälp kommer personen få det. Viktigt att 

omsorgstagaren känner sig trygg med digitala 

besök.  

4. Kommer det finnas personer som enbart arbetar 

med digitala besök?  

Svar: Ja, en digital enhet ska utföra dessa insatser 

med utbildad personal. Framöver kan det bli 

aktuellt med vårdbiträden.  
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 Ärende Anteckningar 

5. Kostar det något extra med Ipaden?  

Svar: Nej, personen betalar vanlig taxa som vid 

fysisk hemtjänst 

6. Kräver digitala besök att en person har WIFI?  

Svar: Nej, det finns ett SIM-kort i plattan.  

7. Vad kostar plattorna förvaltningen idag?  

Svar: Förvaltningen har gjort en direktupphandling 

och kostnaden ligger på ca 800 kr per månaden och 

per platta och då ingår all service och support.  

8. Är det en IT-leverantör i Kungsbacka?  

Svar: Nej, Careium.  

 

Föredragarna tar med sig Calle Hagmans frågor och 

återkommer med svaren: Vad kostar GPS klocka och 

trygghetslarm?    

 

Välfärdsteknik  

 

Föredragarna ger en lägesbild över hur arbetet med 

välfärdstekniken går. Information om vad förvaltningen har 

infört och vad som är på gång, samt effekterna av 

införandet.  

 

Föredragarna välkomnar vidare kontakt om forumet är 

intresserade av att de ska komma ut till föreningarna. 

 

Kontaktuppgifter vid frågor: 

 

Camilla Nordh, utvecklingsledare  

Vård & Omsorg  

Telefonnummer: 0300835147 

camilla.nordh@kungsbacka.se  

 

Emma Persson, metodutvecklare  

Vård & Omsorg  

Telefonnummer: 0300838591 

emma.persson@kungsbacka.se  

mailto:camilla.nordh@kungsbacka.se
mailto:emma.persson@kungsbacka.se
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 Ärende Anteckningar 

2.  Information – Hur ska nämnden 

leverera sitt uppdrag med den 

förändrade demografin 2025–2030 

 

Emelie Sandberg, biträdande 

förvaltningschef 

Vård & Omsorg 

Emelie Sandberg svarade på frågor som forumet tidigare 

har ställt och som även framgår i hennes 

presentationsunderlag till mötet.  

 

Bland annat togs det upp att människor i lägre utsträckning 

efterfrågar platser på särskilda boenden, utan vill bo kvar 

hemma. Detta påverkar lokalplanen, som tas fram varje år. 

Presentatören hade en genomgång av kommande särskilda 

boenden, närmast är att Signes hus ska återöppnas efter 

ombyggnation.  

 

Förvaltningen har inga planer på att bygga 

trygghetsboenden, utan det är upp till den privata 

marknaden att bygga.  

 

Fråga:  

 

Vad är kommunens inställning till att bygga 

trygghetsboenden? I många kommuner köper kommunen 

upp mark i syfte för att privata bolag ska kunna bygga 

trygghetsboenden.  

 

Svar: Ordföranden svarar på frågan. Kommunen är positiv 

till aktörer som vill bygga trygghetsboende, till exempel 

ska Eksta bygga ett trygghetsboende i Budskärsgårdens 

gamla lokaler. Men marken är dyr i kommunen och 

förutsättningarna finns inte för att kommunen ska köpa upp 

mark specifikt för detta ändamål.  

 

Diskussioner uppkom på mötet om olika boendeformer för 

seniorer, med fokus på möjligheter, konsekvenser och 

funktion. Alla seniorer vill inte bo kvar i sina hus. 

3.  Information – Omsorgsbidrag  

 

Emelie Sandberg, biträdande 

förvaltningschef 

Vård & Omsorg 

Emelie Sandberg svarade på frågan om omsorgsbidrag som 

forumet tidigare har ställt och som även framgår i hennes 

presentationsunderlag till mötet.  

 

Presentatören ber om ett förtydligande till en av frågorna 

kopplade till omsorgsbidraget. Frågeställaren förklarar hur 

han menade. Emelie ber om att få återkomma till nästa 

möte med ett svar.  
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 Ärende Anteckningar 

4.  Information 

 

 

 

 

 

 

Nästa möte är 2025-09-26 

Calle Hagman framför och tycker att det är 

anmärkningsvärt att inte fler politiker och förvaltningschef 

har kommit till mötet. Eftersom det anses att det inte ska 

finnas något kommunalt pensionärsråd är detta forum 

viktigt. 

 

Kjell Söderström föreslår till nästa möte: 

 

• Skyddsrum, var tar vi vägen och hur ser planen ut 

för att bygga skyddsrum i kommunen.  

 

Majvor Dannberg föreslår till nästa möte: 

 

• Hur tänker socialförvaltningarna kring införandet 

av nya socialtjänstlagen? 

 

Calle Hagman föreslår till nästa möte: 

 

• Vad kostar en plats på ett särskilt boende per 

månad?  

 

 

 

 

 

Monica Neptun (L) 

ordförande 

 

 

Fabian Gassilewski 

sekreterare 

 


